
Fiskeutvalget 2022 
Leder: Kenneth Stålsett 

Grense Jakobselv: Trond Marthinussen 

Karpelva: Even Borthen  

Munkelva: Joacim Schistad 

Klokkerelva: Rainer Ingebrigtsen 

 
Kort oppsummering 
Lokalt har vi opplevd godt samarbeid med utsalgsstedene 
våre med Sportshjørnet, og Ä´vv Skoltesamisk museum, 
Neiden. Sportshjørnet har også ordnet med løsninger for desinfisering. Samarbeidet med FEFO 
og Miljødirektoratet har vært godt, noe som også har gir et godt utgangspunkt for arbeidet i 
2023 og pukkellaks. Årets arbeid med pukkellaksforberedelser har vært organisert under Øystein 
Hansen, og beskrives i eget kapittel. Samarbeidet med denne gruppen har vært meget godt. 

 
Fisket i våre elver har vært relativt dårlig i 2022, med den konsekvens at vi valgte å stenge 
våre elver. Slike valg oppleves drastisk, både for oss i SVJFF, våre medlemmer og alle brukere 
av elvene. Stengte elver går utover foreningens økonomi og vårt ønske om å være en aktiv 
forvalter av våre elver – og dernest en viktig del av tilretteleggere for trivsel og aktivitet i 
lokalmiljøet. Dog, av hensyn til framtidige generasjoner må vi bruke de verktøyene vi har når 
sesongene/fisket og fangster er dårlige. I slike vurderinger tar vi også inn tidligere års 
resultater, og forventningene til kommende sesonger (fks forventning om innrykk av 
pukkellaks), og annen informasjon vi har tilgjengelig.  
 
Det har vært gjennomført en fiskedag for ungdom i Grensen, i samarbeid med Øystein 
Hansen. Av tiltak og tilrettelegging utover pukkellaks er det gjort en del stiryddearbeid i 
Grense Jakobselv, samt at det er gjort små utbedringer på de respektive toalettfasiliteter. Alt 
i samarbeid med Øystein og hans prosjekt.  Forsvaret har vært en viktig samarbeidspartner i 
med oppsyn i Grense Jakobselv, i tillegg til at de stilte med soldater for en hel dag med 
dugnad og rydding langs stier.  
 
Vi har ellers oppdatert våre hjemmesider i 2022 for hver enkelt elv, og fisket generelt. Dette 
arbeidet vil fortsette i 2023. Ved inngangen til 2023 tror vi også det vil komme en digital 
løsning for kortsalg via FEFO. Vi er også gjort oppmerksomme på at FEFO gjør endringer i 
«grunneier/sesongkort» i Grensen. Se vedlegg 1. Dette er ikke SVJFF sitt ansvar, og alle 
henvendelser rundt dette vil besvares i retning av «ta kontakt med FEFO».  
 
Takk Sør-Varanger kommune for mulighetene vi fikk med ungdommene, takk til alle frivillige, 
våre partnere, grunneiere og alle som har stilt opp – vi sees i elva i 2023, med eller uten 
pukkellaks! 
 
Kenneth Stålsett 
 
 
 
 
 

 



 
 
 
 
 
 
 

 
Klokkerelv  
Leder: Rainer Ingebrigtsen  

 
Fiske:  
Gode fiskeforhold, bra vannstand, men dårlig oppgang av laks. Elva ble stengt siste uka i juli og stengt 
ut sesongen. Lite pukkellaks å se i elva. 
Det gikk opp laks etter sesong slutt, og etter befaring av elva i slutten av september stod det en del 
laks i elva. 
 
Fangst 2022:29 laks 
Kortsalg: 10470kr 
 
Antall fiske døgn: 77 
Solgte kort.  2 grunneier kort  
                        4 vaktkort 
                        13døgnkort Finnmark 
                        5 døgnkort  
                        4 sesongkort  
                        2 sesong tillegg 
                       2 kort Neiden /Pasvik Avvik -  Ingen rapporterte avvik . 
 

Karpelva  

Ansvarlig: Even Borthen  
Fiskesesongen 2022 varte fra 15.juni til 01.august. 

Fangsttallene for fiskesesongen 2022 er svært lave, langt under en gjennomsnittsesong. (2021 

sesongen i parentes).  

Laks:  3 stk (3), total vekt 5,3 kg 

Sjøørret: 30 stk (1), total vekt 20,4 kg 

Sjørøye: 1 (0), total vekt 1,0 kg  

 

 

Kortsalg 2022 

Korttype Antall solgt 

Døgnkort 5 

Døgnkort- SVJFF 2 

 



Døgnkort- Finnmarkinger NJFF 3 

Sesongkort SVJFF 4 

Sesongkort barn 3 

Totalt  17 fiskekort 

Fiskesesongen 2022 

Sesongen 2022 var nok en sesong med lav oppgang og fangst av laks. Antall fiskere og fisketrykk var 

lav også denne sesongen. Dette skyldes nok den lave oppgangen av laks over flere sesonger. 

Øystein Hansen har denne sesongen vært ansatt som prosjektleder i Sør- Varanger JFF, med 

pukkellaks og testing av fiskefelle som oppgaver bla. I Karpelva ble det satt ut en ny fiskefelle 11.juli, 

produsert av Kimek AS. Med seg har han hatt fire dyktige ungdom på sommerjobb som har bidratt til 

røkting av fella, samt stirydding, skiltoppsett og maling av gapahuk. Fiskefelle testingen gjennom 

sommeren har gitt oss nødvendige svar og gode erfaringer før et forventet storinnrykk av pukkellaks i 

2023.  

Røkting av fiskefella har også denne sesongen gitt gode indikasjoner på at sjøørret og sjørøye 

bestandene har en fortsatt positiv utvikling, selv om oppgangen av atlanterhavslaks er lav.   

Den gode og viktige dialogen og samarbeidet med grunneiere er videreført også i 2022.  

 

Munkelva 

Ansvarlig: Joacim Schistad 
 

Fiskesesongen 2022 varte fra 1.juni til 01.august. 

Fangsttallene for fiskesesongen 2022 er svært lave, langt 

under en gjennomsnittsesong. (2020 sesongen i parentes).  

Laks:  29 stk (124), total vekt 56,6 kg 

Sjøørret: 24 stk (25), total vekt 26,8 kg 

 

Kortsalg 2022 

Korttype Antall solgt 

Døgnkort 17 

Døgnkort- Finnmarkinger NJFF 12 

Sesongkort SVJFF 19 

Sesongkort barn 6 

Vaktkort/grunneierkort 6 

Totalt 60 fiskekort 

 

Fiskesesongen  

Sesongen 2022 startet 1. Juni. Med sen vår og mye vann i starten. 

Første Laks ble fanget 13. Juni. Det var nok en sesong med lav oppgang og fangst av laks. Antall 

 



fiskere og fisketrykk var lav også denne sesongen. Dette skyldes nok den lave oppgangen av laks siste 

sesonger. 

Vi avsluttet sesongen 2 uker før opprinnelig plan, pga lite fisk på elva, og skåne om de få fiskene som 

sto i elva, så vi kanskje får noe å fiske på i framtiden. 

Gjennomførte tiltak  

3 personer har gjennomført frivillig oppsyn. Ble avdekket ett avvik, men det ble løst på en enkel og 

grei måte. Vi bygde ny bro over Obbokabekken i Juni. Flott dugnad hvor 4 personer deltok. 

 

Grense Jakobselv  

Leder: Trond Marthinussen 

Fangstrapport: 

Totalt ble det fanget 156 Atlanterhavslaks med en samlet vekt på 431 kg. I tillegg til disse, så ble det 

rapportert fanget 13 sjøørret med en samlet vekt på 12 kg. 

Det ble fanget 6 pukkellaks med en samlet vekt på 9 kg. 

Grense Jakobselv ble i likhet med de andre elvene SVJFF 

forpakter, stengt for alt fiske fra og med 1.august. Dette 

etter observasjoner av dårlig oppgang og lite laks i elvene. 

 

 

 

 

 

Fordeling av størrelse på fanget laks: 

Str klasser 2022 stengt 
for fiske fra 
1.august 

2021 antall 2020 antall 2019 antall 2018 stengt 
for fiske fra 
16.juli 

2017 antall 

Inntil 3 kilo 104 116 221 296 114 328 

3 til 7 kilo 49 16 58 72 39 177 

Over 7 kilo 3 6 6 11 7 21 

Totalt 156 138 276 379 157 526 

 

 

 

Fisketrykk/antall kort/inntekter: 

• 439 fiskedøgn medlemmer i SVJFF (454 i 2021 - 654 i 2020 - 784 i 2019 - 646 i 2018 - 453 i 

2017) 

 

Ungdomsfiske med fangst i Grensen.  



• 51 fiskedøgn «Finnmarkinger/medlem i NJFF» (71 i 2021 - 170 i 2020 - 177 i 2019 – 154 i 

2018 – 157 i 2017) 

• 25 fiskedøgn «Kort uten noen fordelsrabbatter». (53 i 2021 - 101 i 2020 - 82 i 2019 – 92 i 

2018 – 74 i 2017) 

• 40 fiskedøgn «Ungdom under 16 år» (26 i 2021 - 23 i 2020 - 23 i 2019 - 10 i 2018 – 14 i 2017) 

• 100 fiskedøgn «Grunneier kort» Beregnet ut fra antall kort X 10 fiskedøgn pr/kort. 

Totalt 655 fiskedøgn : 61 dager = 10.7 fiskere per/døgn. (9,3 i 2021 - 13.7 i 2020 - 15 i 2019 – 21 i 

2018 – 17 i 2017) 

Kortsalg 2022: Omsetning ca 93 tusen kroner + «ikke tilbakebetalt depositum» og som utgjorde 

17400 kroner. Sum «inntekter» for Grense Jakobselv 2022 ble 110.400 kroner. 

Årets salg/omsetning av døgnkort, er noe mindre enn det var i 2021. Dette skyldes nok i all hovedsak 

at elva ble stengt for alt fiske fra og med 1.august. Man kan ikke utelukke at dårlig oppgang/lite laks 

på elva, også har bidratt til dette. 

Oppsummering: 

Fiske i Grensen 2022 var preget av lite innsig av atlanterhavslaks, og med bakgrunn i dette så 

besluttet fiskeutvalget å stenge alt fiske fra og med 1.august. I lys av dette, så mener fiskeutvalget at 

de allerede innførte begrensninger/fredningssoner bør videreføres i årene som kommer. 

Nytt av året, var at vi ikke hadde leid inn (betalt) eksternt oppsyn for å utføre kontroll med fiskekort 

og utøvelsen av fisket. Som erstatning for dette, så påtok Willy Nilsen seg oppsynet av 

elvestrekningen «Øvre Stenhåln/Hanslien» til elvemunning – mens Roger Daldorff utførte oppsyn fra 

«Øvre Stenhåln/hanslien» og videre oppover i elva. Begge ble kompensert for dette ved å få utstedt 

hvert sitt oppsynskort for sesongen 2022. I tillegg til dette, så ble det også utført noe oppsyn/kontroll 

av Kenneth Stålsett og andre medlemmer i SVJFF. 

Tilbakemeldingene fra fiskere vedrørende gjennomføringen/utførelse av årets oppsyn, var kun 

positive. I tider med mulig reduksjon av inntekter som følge av generelt mindre kortsalg pga for 

eksempel liten oppgang av laks (lite interessant å løse kort hvis det ikke er laks på elva), eller stor 

oppgang av russelaks – som garantert blir å skje neste sesong, så mener fiskeutvalget at vi om mulig, 

bør videreføre denne måten å utføre oppsyn på. 

 


